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Geacht college, 

 

In de meningvormende commissievergadering van 15 september jl. heeft de commissie in 

meerderheid besloten de voorstellen Opheffen GR Financiering personeelsplan muziekschool 

Westfriesland (IVR-16-04310) en Bibliotheek en doorontwikkeling naar een Westfries cultureel 

netwerk (IVR-16-04384) terug te geven in handen van het college.  

Met het teruggeven van deze raadsvoorstellen wordt het college in staat gesteld onduidelijkheden, 

die naar de mening van een meerderheid van de fracties een goede besluitvorming in de weg staan, 

weg te nemen. 

Voor het raadsvoorstel met betrekking tot GR personeelsplan muziekschool betreft het met name 

ontbrekende informatie over: 

- de wijze van voortbestaan van het muziekonderwijs, met name voor kinderen; 

- de plek van het muziekonderwijs in het nieuw te vormen WCN; 

- inzicht in de benodigde middelen en personele en juridische gevolgen van de beëindiging van de 

GR; 

- of er op overname van het personeel wordt gestuurd en/of er sprake is van een sociaal plan; 

- wie de financiële consequenties van de opheffing voor zijn rekening neemt. 

 

Voor het raadsvoorstel met betrekking tot de Bibliotheek en doorontwikkeling naar WCN betreft het 

met name ontbrekende informatie over: 

- de taak/taken van de bibliotheek in het nieuw te vormen WCN; 

- of er sprake is van frictiekosten; 

- de inhoud/functie van het WCN; 

- het tijdpad voor de realisatie van het WCN; 

- de opdracht aan de kwartiermaker WCN. 
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Voor een beknopte verslaglegging van bovengenoemde vergadering is in de bijlage het concept-

verslag van de betreffende agendapunten bijgevoegd. 

 

Op grond van de Verordening op de raadscommissies worden de genoemde raadsvoorstellen in een 

volgende oriënterende commissie geagendeerd om vervolgens het gebruikelijke traject naar 

besluitvorming te doorlopen. De commissie is na deze teruggave van de raadsvoorstellen in 

afwachting van een opnieuw aanbieden door het college, waarbij het voorstel eventueel kan 

worden aangepast.  De agendacommissie vergadert op 22 september en 3 november a.s. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Namens de voorzitter van de raadsbrede meningvormende commissie, 

 

 

C. Zwakman, commissiegriffier 

 

 

 

 

 

 

Bijlage: concept-verslag meningvormende commissie 15 september 2016 

agendapunten 04.1 en 04.3 

 

 

 

i.a.a. raads- en commissieleden 
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BIJLAGE   CONCEPT – VERSLAG Meningvormende commissie agendapunten 04.1 en 04.3 

(Het volledige audio-verslag is beschikbaar op de gemeentelijke website) 

 

Uit het concept-verslag  van de vergadering gehouden op datum 15-09-2016: 

Aanwezig:  

CDA: E. van den Bosch, C. Selders 

GB: J. van IJzerloo, T. van Diepen 

D66: Y. Nijsingh, L. Vogelenzang 

PvdA: E. Meester 

VVD: M. Raat, A. van Langen  

PWF: P. Koning, S. Zeilemaker 

PW2010: A. van der Geest, T. Steenbergen 

CU: S. Visser, K. Groot 

GL: R. Manshanden 

BAMM: P. Groot 

 

Voorzitter: P. Ligthart 

Commissiesecretaris: K. Zwakman 

Portefeuillehouders: J. Fit, H. Nederpelt  

 

04 SAMENLEVING 

 
04.1 Opheffen gemeenschappelijke regeling Financiering personeelsplan muziekschool 

Westfriesland (IVR-16-04310) 

Mevr. Van der Geest (PW2010) verklaart dat haar man bestuurslid is van de muziekschool en 

dat zij om die reden het woordvoerderschap voor dit onderwerp overlaat aan mevr. 

Steenbergen. Zij zal bij de besluitvorming het standpunt van de fractie bepalend laten zijn 

voor haar stemgedrag.  

 

Fractie CU is  niet akkoord met voorstel. De fractie vindt ook dat het personeel niet in 

dienst van de gemeente moet zijn, maar dit voorstel heeft een te rigoreus gevolg voor de 

muziekschool. De fractie verzoekt het college het voorstel aan te houden en met een meer 

samenhangend en duidelijk voorstel te komen. 

 

Fractie PW2010 heeft de indruk dat het WCN leidt tot afbraak van bestaande voorzieningen. 

De muziekscholen werken al samen met o.m. onderwijs. Er is veel kennis, meer dan alleen 

lesgeven. Dit dient behouden te blijven. Dit voorstel leidt tot ontslag en faillissement en 

gaat ten koste van de continuïteit.  

 

GL staat achter visie WCN. Maatschappelijke ontwikkelingen vragen om andere benadering 

van kennis en cultuur. De fractie vindt echter de gevolgen van het beëindigen van de GR te 

verstrekkend. De wijze waarop het personeel is aangesteld is niet van deze tijd, maar de 

toekomst van het muziekonderwijs is nu niet duidelijk. De fractie kan om die reden niet 

mee gaan met het voorstel.  

 

PWF vindt dat gemeentelijke financiering van docenten niet gewenst is, maar dit voorstel is 

te kort door de bocht. De fractie heeft vraagtekens bij het WCN. De fractie kondigt een 
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motie aan om de GR vorm te geven zodanig dat voortbestaan muziekschool 

toekomstbestendig is. 

 

VVD vindt dat het personeel niet in dienst van de gemeente moet zijn. Het WCN zou 

wellicht een oplossing kunnen bieden, maar de plannen zijn vaag en het tijdpad onduidelijk. 

Is dit 2017 of pas 2020?  Het voorstel geeft geen inzicht in de benodigde middelen, de 

personele en juridische gevolgen. Muziekscholen hebben kansen onbenut gelaten en zijn 

onvoldoende meegegaan in de vraag. Het personeel mag hier echter niet de dupe van 

worden. De fractie vindt het voorstel niet volledig op de onderdelen kosten, personele en 

juridische gevolgen en de effecten van het voorstel. Er kan nog niet over besloten worden. 

Zonder nadere toelichting door het college is de VVD tegen. 

 

BAMM heeft nog veel vraagtekens bij de drie samenhangende raadsvoorstellen en vindt het 

rommelig. De fractie wacht de resultaten van de  beraadslaging af. 

 

D66 vindt het WCN als netwerkorganisatie een goed plan. Muziekonderwijs is belangrijk.  De 

gemeente moet faciliteren. Uit dit voorstel wordt echter niet duidelijk hoe muziekonderwijs 

een plek krijgt bij opheffing van de GR. De fractie overweegt een motie aan om een 

scheiding aan te brengen in GR en de vormgeving van het toekomstig muziekonderwijs en 

wil deze graag met andere fracties uitwerken. 

 

Fractie PvdA vindt wel dat er iets moet gebeuren, maar is geschrokken van de 

consequenties die de muziekschool heeft aangegeven. Fractie wil graag meer inzicht in de 

opties voor toekomst van het muziekonderwijs, m.n. voor kinderen. Er dient meer overlegt 

te worden. Het voorstel biedt onvoldoende duidelijkheid over de plek van het 

muziekonderijs in het WCN en daarom is de fractie vooralsnog niet akkoord met het 

voorstel. 

 

GB is voor het voorstel en vindt dat het opheffen van de GR en de mogelijkheid om subsidie 

aanvragen los van elkaar moet worden gezien. Het geven van muziekonderwijs  is geen 

gemeentelijke taak en moet worden beëindigd. De muziekschool kan daarna een 

subsidieaanvraag indienen. 

 

CDA het voorstel gaat niet over opheffen muziekschool, maar over de GR. De huidige 

constructie met de GR is niet van deze tijd. Ook ontvangt de MOW nog subsidie. De MOW 

weet al vanaf 2013 dat het anders moet. Er komt een Sociaal plan en het gepresenteerde 

stappenplan biedt een perspectief voor de toekomst. Het muziekonderwijs moet wel 

gestimuleerd worden. Dit kan met subsidie. Een financiering via een GR moet worden 

beëindigd. Niet alle gemeenten hoeven het muziekonderwijs op dezelfde wijze te 

stimuleren. De gemeente dient met maatwerk het muziekonderwijs te stimuleren. Fractie 

CDA steunt het voorstel. 

 

2de termijn 

 

CU meent dat de muziekschool de personeelslasten niet kan opbrengen. De fractie volgt de 

inbreng van de vrijwillige experts die aangeven dat het wegnemen van de GR tot een 
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faillissement leidt. Dit voorstel is te rigoreus. 

Fractie GL vreest dat dit besluit leidt tot het einde van de muziekschool. De consequenties 

zijn in dit raadsvoorstel niet duidelijk. Er is geen draagvlak voor dit voorstel. 

  

PW2010 deelt de mening van de vorige twee sprekers en wacht de moties af. 

 

Fractie PWF overweegt een motie over uitstel en meer duidelijkheid. De inhoud van het 

WCN is niet bekend. Er dient hierover meer duidelijkheid te komen om te kunnen besluiten 

over de muziekschool. 

 

Fractie VVD vindt het niet juist dat de GR wordt opgeheven en daarbij te zeggen: we zien 

de subsidieaanvraag wel tegemoet. Eerst moet duidelijk zijn wie de consequenties van de 

opheffing voor zijn rekening neemt. Is er een soort Sociaal plan? Onduidelijk is of op 

overname van het personeel wordt gestuurd. Het voorstel is te onduidelijk of te vroeg. De 

fractie vindt dat het voorstel moet worden  teruggegeven aan het college of, maar minder 

gewenst, de raad moet zelf een voorstel maken.  

 

BAMM is het eens dat gestreefd wordt naar een duidelijke oplossing. 

 

Fractie D66 wil met anderen een motie over de richting voor het muziekonderwijs opstellen. 

De fractie vindt het een goed plan dat het muziekonderwijs onderdeel gaat uitmaken van de 

netwerkorganisatie dat met bestaande middelen verder gaat. De fractie ziet niet dat met 

dit voorstel het muziekonderwijs zal gaan verdwijnen. 

 

PvdA vindt dit voorstel te verstrekkend en wil eerst inzicht in relatie WCN en mogelijk 

verdwijnende instellingen. 

 

Fractie GB is benieuwd naar de richting waarin D66 denkt. 

 

CDA verwijst naar de infonota uit 2013 en mei 2016 en het stappenplan en vindt het voorstel 

voldoende concreet. De fractie stelt voor op de raadsagenda het voorstel WCN eerst te 

behandelen, zodat er meer duidelijk is over dit raadsvoorstel. 

 

Fractie VVD wil graag met de fractie D66 meedenken over een voorstel. 

 

Fractie VVD vraagt de voorzitter bij de fracties na te gaan of het voorstel voldoende 

duidelijk is voor besluitvorming in de raad.  

De fracties CU, GL, PW2010, PWF, VVD en PvdA zijn tegen doorzending van het 

raadsvoorstel naar de raad. Daarmee wordt het voorstel in handen gegeven van het college 

met het verzoek de onduidelijkheden weg te nemen. 

 

 

04.3 Bibliotheek en doorontwikkeling naar een Westfries cultureel netwerk (IVR-16-04384) 

 

PW2010 constateert dat het voorstel een heel flexibele invulling geeft en veel 

onduidelijkheid. De aanvullende memo is pas laat ontvangen. De fractie ziet nog niet het 

voordeel van een netwerkorganisatie. Er wordt nu al door veel organisaties samengewerkt.  



 6 

Deze samenwerking komt van onderop. Nog steeds is niet duidelijk wat het WCN gaat 

inhouden, behalve dat het een netwerkorganisatie wordt. De amateurverenigingen zijn er 

uitgehouden. Zij  zouden er naderhand bij betrokken gaan worden, maar de besturen voelen 

zich nu buitengesloten. Alleen Enkhuizen doet mee. Stedebroec en Drechterland wachten af 

en Koggenland doet nog niet mee. In gemeente Opmeer is gekozen voor eerst een locaal 

cultureel beleid te maken. De fractie pleit voor een aanpak van onderop. 

 

PWF weet nog steeds niet waar het aan toe is met het WCN. In de folder staat dat het 

vooral gaat om een goede verstandhouding met de bibliotheek. Onbekend is wat de 

kwartiermaker gaat doen. De aanpak dient met visie van onderop te gebeuren. Ook dient 

het budget bekend te zijn. 

VVD wijst op de vraag van de buurgemeenten Drechterland en Stedebroec om eerst een 

gedetailleerde uitwerking van het te maken en daarna te besluiten. Er is tijd nodig voor 

participatie en om de organisaties mee te krijgen. Er wordt nu € 40.000,- gevraagd voor een 

kwartiermaker, waarvan de opdracht onvoldoende duidelijk is. VVD wil investeren in het 

verbeteren van de organisaties en geen externe inhuren. De ambtelijke capaciteit dient 

binnen de organisatie gevonden te worden. Ook wil de VVD meer informatie over de 

frictiekosten. Ook is er een voorkeur om eerst samen met Koggenland te kijken of er andere 

organisaties mogelijkheden hebben. Er zijn teveel onduidelijkheden. VVD stelt voor het 

voorstel aan te houden. 

 

Fractie BAMM kan zich in grote lijnen vinden in de opmerkingen van de vorige sprekers en 

vindt het een warrig voorstel. Ook andere gemeenten worstelen ermee. 

 

D66 vindt het voorstel best vaag, evenals de titel. Er is nu onrust ontstaan bij de 

organisaties. De aanpak leidt tot verwarring en angst. De raad en de organisaties zijn pas 

laat betrokken. Het cultuurnetwerk zou een impuls moeten betekenen voor de organisaties 

en een toevoeging. Het initiatief moet los van de organisaties een impuls geven. Daar kan 

het budget van € 12.000,- voor gebruikt worden, maar dan los van de organisaties. De 

fractie zal voor het voorstel stemmen. 

 

PvdA is niet tegen de vorming van een WCN, wanneer dit leidt tot meer samenhang. Maar nu 

is nog niet duidelijk wat de functie van het WCN gaat worden en wat de taak van de 

kwartiermaker zal zijn. Het plan is te abstract; er moet meer duidelijkheid komen. 

 

GB begrijpt dat er nog veel vragen zijn die om een antwoord vragen, maar dit plan is de 

kapstok voor verdere uitwerking. De kwartiermaker zal de gevraagde duidelijkheid gaan 

organiseren. De kosten vallen mee, zodat deze aanpak een kans verdient. 

 

CDA constateert dat veel fracties de opdracht van de kwartiermaker niet duidelijk vinden. 

Deze staat echter in het voorstel: hij gaat werken met een participatiemethode. Dat wat nu 

vaag wordt gevonden, wordt door hem uitgewerkt en ook de kosten staan duidelijk in het 

voorstel. De titels van de raadsvoorstellen en de late toezending van het memo hebben voor 

verwarring gezorgd. Met het memo is wel veel duidelijk geworden. De raad heeft in 

december het vertrouwen in de aanpak uitgesproken en de fractie CDA wil naar een WCN 

waar de organisaties in samenhang een plek in krijgen. De subsidierelatie blijft in stand en 
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de organisaties behouden hun identiteit. CDA is akkoord met het voorstel. 

CU vindt het cultureel werk erg belangrijk. De noodzaak van een kwartiermaker wordt 

betwijfeld. Dit geld kan kan beter naar de instellingen en organisaties. De 

portefeuillehouder kan in gesprek gaan en aansluiten bij de initiatieven van organisaties. De 

verschillende voorstellen staan los van elkaar, maar een uitwerking en invulling hebben 

alles met elkaar te maken. Het proces is warrig; de agenda klopt niet. 

 

GL  vindt dat de verwarring van het WCN is ontstaan doordat bezuinigingen en ontwikkeling 

door elkaar lopen. De maatschappij ontwikkelt zich en vraagt om aanpassing van 

organisaties. Een ontwikkeling naar een netwerkorganisatie is goed, maar de manier waarop 

dit gebeurt is niet goed. Het was beter geweest wanneer in gezamenlijkheid met de 

organisaties  de ontwikkeling was opgepakt. De CDA heeft dit goed verwoord nl. dat het 

streven is om samen op te trekken. GL gaat akkoord met het raadsvoorstel inclusief de 

kwartiermaker, als de ontwikkeling maar van onderop gebeurt. 

 

PW2010 verwijst naar een bijeenkomst over Cultuleren in Hoorn. De Blauwe Schuit stelde 

voor een Westfries Netwerk op te zetten. Dit is wellicht meer op educatie gericht, maar dit 

zou wellicht goed kunnen aansluiten. De voorgestelde aanpak is teveel topdown. Het is 

logisch dat gestart is met regionaal werkende organisaties, maar de andere instellingen 

voelen zich nu achtergesteld. PW2010 stelt voor het amendement van december nog eens 

erbij te betrekken. 

 

PWF vindt dat niet duidelijk is wat het resultaat wordt, wanneer de raad het gevraagde 

budget beschikbaar stelt. Als er nog  duidelijkheid over het WCN en de taak van de 

kwartiermaker komt voor de raadsvergadering dan wil PWF wellicht meegaan. 

 

2de termijn 

 

VVD heeft de indruk dat het budget gebruikt wordt om het proces vlot te trekken en dat kan 

niet de bedoeling zijn. De fractie stelt voor het voorstel aan te houden en eerst 

duidelijkheid te scheppen. 

 

BAMM heeft scepsis en wacht het resultaat van verdere overwegingen af. 

 

D66 houdt vast aan de Westfriese aanpak, waarbij als eerste het vertrouwen bij de 

organisaties moet worden terug gewonnen. Er ligt een mooie kans die verdere uitwerking 

verdient om tot een goed cultuurbeleid te komen. De bibliotheek heeft ook een plan 

ingeleverd, maar hiervoor wordt niet gekozen. De bibliotheek zal wel onderdeel gaan 

uitmaken van het netwerk. 

 

PvdA wijst erop dat de bibliotheek 2 van de 5 kerntaken zal gaan uitvoeren. De PvdA vindt 

voorwaarde voor het WCN dat ook de functie ontmoeting en debat blijft bestaan. De PvdA 

heeft moeite met onvoldoende duidelijkheid van de taak van de kwartiermaker. De fractie 

vraagt de wethouder dit te verduidelijken. 

 

GB wil dat snel gestart gaat worden  door de kwartiermaker. 
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CDA alle vijf functies krijgen een plaats in de WCN. De bibliotheek blijft een partner. CDA 

onderstreept het belang van de grote inzet van de organisaties en gelooft dat deze kan 

bijdragen aan een goed WCN. 

 

CU kan dit voorstel niet steunen omdat er teveel onduidelijk is en welke richting met het 

WCN wordt gegaan. 

 

Op voorstel van de VVD wordt het voorstel aangehouden, waarbij dit voorstel door de 

fracties CU, GL, PW2010, PWF, VVD en PvdA wordt gesteund. 

 

 


